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Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Finančnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve          

mesta Spišská Nová Ves zo dňa 5. apríla 2023 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
Program:   

1. Úvod 
2. Záverečný účet mesta Spišská Nová Ves za rok 2022. 
3. Návrh 1. zmeny rozpočtu mesta v roku 2023. 
4. Hospodárenie obchodných spoločností mesta za rok 2022. 
5. Dodatok č. 1 k VZN č. 4/2022 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 

odpady a DSO na území mesta Spišská Nová Ves. 
6. Návrh na vyradenie neupotrebiteľného majetku v správe ZŠ 
7. VZN o podmienkach umiestňovania herní na území mesta Sp. Novej Vsi 
8. Rôzne 
9. Záver 

 
1. Úvod – prítomných privítal predseda Mgr. Rastislav Javorský. Členovia fin. komisie 
jednohlasne schválili prítomnosť primátora, zástupcov primátora a prednostu úradu. 
2. Záverečný účet mesta Spišská Nová Ves za rok 2022 – predseda fin. komisie 
skonštatoval, že všetky materiály, tzn. dôvodovú správu, tabuľky, prílohy aj hodnotiacu správu 
členovia komisie dostali e-mailom a nie je potrebné sa podrobnejšie tomuto materiálu venovať. Je 
to skutočnosť, ktorá sa nedá zmeniť, dôležitejšie bude zaoberať sa rozdelením výsledku 
hospodárenia, resp. rozdelením nepoužitých fin. prostriedkov v rámci 1. zmeny rozpočtu. 
3. Návrh 1. zmeny rozpočtu mesta v roku 2023 – ved. fin. oddelenia informovala 
prítomných o pripravenej zmene. Príjmy a výdavky sa navrhujú zvýšiť o 1 830 tis. eur, upravený 
rozpočet dosiahne objem 45 413 tis. eur.  
Bežné príjmy – zvýšenie podielovej dane o 682 tis. eur, a to na základe prognózy RRZ z 2/2023, 
odhad je indikatívny a môže sa v priebehu roka meniť. Príjmy z dane za užívanie VP sa zvyšujú 
o 10 tis. eur  za Sp. a Vian. trh. Príjmy z dividend, zvýšenie o 250 tis. eur z OS mesta EMKOBEL, 
a. s., zo spoločnosti Brantner Nova s. r. o. prišla za predchádzajúce roky čiastka 24 tis. eur. 
Ostatné bežné príjmy sú upravené na skutočnosť, výťažok z hazardných hier je zvýšený o 66 tis. 
eur na základe skutočných príjmov predchádzajúcich rokov. Príjmy z transferov – mesto očakáva 
494 tis. eur za zvýšené náklady na odídencov v roku 2022 (od marca do novembra). Je to 
vypočítané podľa počtu odídencov (register odídencov), v našom meste bolo 190 osôb, z toho 127 
dospelých a 63 detí. Za každého je týždenná podpora max. 100 eur. 
Domov dôchodcov svoje vlastné príjmy neupravuje, školstvo upravuje o 3,8 tis. eur. 
Kapitálové príjmy  -  v návrhu sú znížené o predaj Domu služieb (1 072 tis. eur). 
Príjmové fin. operácie – do rozpočtu sa zapájajú fin. prostriedky rezervného fondu vo výške 
1 348 tis. eur, použité budú na splátky úverov a investície. Nepoužitý úver 29 tis. eur z roku 2022 
sa použije na dofinancovanie zdravotného strediska na sídl. Západ. 
Bežné výdavky – zvýšenie o 942 tis. eur, tieto fin. prostriedky budú použité na údržbu, opravy, 
dotáciu poskytnutú podľa VZN mesta (schválené v predchádzajúcom MsZ), na štúdie, 
dofinancovanie MHD, údržbu MK, chodníkov a parkovísk. Na úhradu výdavkov za energie sa 
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poskytne príspevkovým organizáciám MKC a STEZ  prevádzkový príspevok. Pre MKC 71 tis. 
eur, v tom aj oprava vozidla, pre STEZ 120 tis. eur. 
Kapitálové výdavky – zvýšenie o 888 tis. eur, v tom je zahrnutý nákup pozemkov 50 tis. eur, 
rekonštrukcia cintorínskych brán 25 tis. eur, PD a realizačné PD, rekonštrukcia rozvádzačov 20 
tis. eur, projekt - stavba Vnútroblok sídl. Východ 195 tis. eur, sídl. Západ 109 tis. eur. Pokračuje 
sa v rekonštrukcii domova dôchodcov 355 tis. eur. Pre školstvo na dofinancovanie rekonštrukcie 
bazéna v ZŠ Nejedlého ul.,  PD fotovoltika a ďalšie akcie, uvedené v komentári vedúcej školstva, 
je určených 98 tis. eur. Na projekt MŠ Stolárska je v návrhu 64 tis. eur. 
Príspevková organizáciu MKC požiadala o kapitálový príspevok na vyregulovanie vykurovacej 
sústavy a PD bleskozvod 23 tis. eur. 
Príspevková organizácia STEZ požiadala o kapitálový príspevok na závlahový systém futbal. 
ihriska na AŠ Tatran vo výške 35 tis. eur. 
Výdavkové fin. operácie sú bez zmeny. 
V uznesení k 1. zmene rozpočtu budú uvedené aj rozpočtové opatrenia, ktorými sa zvýšili príjmy 
a výdavky rozpočtu za január a február o 1 529 tis. eur. Sú to fin. prostriedky zo ŠR, EÚ a dary. 
Ďalšie rozpočtové opatrenia sú presuny medzi položkami, bez zmeny objemu príjmov a výdavkov, 
ktoré schvaľuje primátor v zmysle pravidiel o hospodárení s fin. prostriedkami mesta. Tieto body 
berú poslanci MsZ na vedomie. 
Po schválení 1. zmeny bude hospodárenie BR prebytkové 395 tis. eur, KR schodkové 1 479 tis. 
eur. Saldo fin. operácii sa bude rovnať čiastke 1 084 tis. eur. 
O návrhu zmeny rozpočtu školstva podrobne informovala Ing. Mrnková. 
Mgr. Rastislav Javorský: sa opýtal na projekty. Kto schvaľuje prihlásenie do výziev. Aký je 
postup pri projektoch škôl. Na všetky projekty, na spolufinancovanie nie je v rozpočte dostatok 
fin. prostriedkov. Je treba zvážiť, do ktorého sa mesto zapojí. 
Ing. Pavol Bečarik: ak je oprávneným žiadateľom škola, tak riaditeľ. Ak len mesto, tak gremiálna 
porada. Školám sa venuje ved. školstva Ing. Mrnková, Ing. Pohly, Ing. Gonda. 
Ing. Jozef Gonda: s riaditeľmi všetkých škôl sme projekty prehodnotili (fotovoltika), dve školy sa 
zapoja aj vlastnými príjmami. Ak poslanci schvália rozpočet na kapitálové výdavky jednotlivých 
akcií, projektov, akoby schválili aj zapojenie sa oprávnených žiadateľov do projektov. 
Ing. Dana Mrnková: na projekty fotovoltika je dofinancovanie 35 tis. eur, čo nie je veľa. 
4. Hospodárenie obchodných spoločností – mesto má dcérske OS, ktoré pri schvaľovaní 
hospodárenia mesta oboznamujú poslancov s hospodárením svojich spoločností. Správy boli 
členom fin. komisie doručené. 
Mgr. Rastislav Javorský: požaduje pripraviť prezentáciu na MsZ o pripravovaných budúcich 
investíciách spoločností.  
Spoločnosť MEPOS SNV, s. r. o. má uvedené všetky náklady a výnosy v texte správy. Žiada 
doplniť správu o náklady a výnosy zoradené v tabuľke s vyčlenením výnosov, ktoré sú od mesta 
a od iných odberateľov. 
5. Dodatok č. 1 k VZN č. 4/2022 o miestnych daniach ...- o pripravenom dodatku 
informovala Ing. Bartošová a p. Sopková. Sú dva návrhy na zvýšenie dane za užívanie verejného 
priestranstva, a to o 5 % a o 10 %, príp. ponechanie sadzby platnej v roku 2022. Sadzby 
u predajných zariadení nad 6 metrov sú ponechané na rovnakej úrovni. Prínos pre rozpočet je pri 5 
%  navýšení 6,7 tis. eur, pri 10 % navýšení 13,4 tis. eur. Zmena sa týka Spišského a Vianočného 
trhu. 
6. Návrh na vyradenie neupotrebiteľného majetku – vedúca školstva informovala 
o návrhu na vyradenie majetku v správe ZŠ Lipová ul., Nad Medzou a Z. Nejedlého. Jedná sa 
o drobný majetok, ktorý je poškodený, neupotrebiteľný, morálne a fyzicky zastaraný. 
7. Návrh VZN o podmienkach umiestňovania herní na území mesta Sp. Nová Ves – 
informovala JUDr. Duláková, ved. právneho oddelenia. Pripravené VZN sa netýka kasín, upravuje 
podmienky umiestnenia herní tak, aby boli v súlade so zákonom a taktiež určuje počet dní 
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(sviatkov), počas ktorých budú zatvorené. Zákon určuje tri dni, mesto môže určiť ďalších 12, ktoré 
schvália poslanci MsZ. VZN prijaté do októbra platí potom celý nasledujúci rok 2024.  
Mgr. Rastislav Javorský: navrhuje prijať dve VZN. Jedno o umiestnení herní a druhé s určením 
dní, počas ktorých budú herne zatvorené. V okolitých mestách (Levoča, Kežmarok), kde majú 
prísnejšie VZN, budú herne končiť, tak by bolo dobré upraviť podmienky teraz. 
Mgr. Andrej Cpin:  navrhuje zvážiť dni zatvorenia, upriamiť sa na dni, kedy sú vyplácané dávky 
v hmotnej núdzi a pod., začiatok mesiaca, kedy sú výplaty, príp. Sp. a Vianočný trh. 
JUDr. Lucia Duláková: navrhuje predložiť MsZ na schválenie VZN v dvoch etapách. Prvé VZN 
o umiestnení herní teraz a potom následne VZN o dňoch zatvorenia, ktoré je možné schváliť do 
októbra. 
Predseda vyzval prítomných členov fin. komisie aby hlasovali za rozdelenie  VZN, t. z. 27. 4. 
2023 by sa rokovalo o umiestnení herní a neskôr VZN o dňoch, kedy budú herne zatvorené. 
Z prítomných šiestich členov hlasovalo: 
Za: 6 
Proti: 0 
Zdržalo sa: 0 
 
Hlasovanie o predložení návrhu VZN o umiestnení herní na rokovanie  MsZ.  
Z prítomných šiestich členov komisie hlasovalo: 
Za: 5 
Proti: 0 
Zdržalo sa: 1 
Finančná komisia odporúča predložiť na rokovanie MsZ 27. apríla 2023 jedno VZN o umiestnení 
herní. 

8. Rôzne – ved. právneho oddelenia informovala prítomných o požiadavke Baníckeho spolku 
Spiš (BSS), ktorý žiada navýšenie členského príspevku podľa počtu obyvateľov, za jedného obyv. 
0,10 eur, čo pri počte 35 431 je členské 3 541 eur. Odôvodňujú to tým, že platia vyššie platby za 
služby v MBC. 
Mgr. Rastislav Javorský: Banícky spolok dostal priestory ako výpožičku, nevidí dôvod aby mesto 
prispievalo vyšším členským aj na prevádzku. Žiada, aby Banícky spolok Spiš poslal vyjadrenie 
do termínu konania Rady mesta, na MsZ sa môže požiadavka predložiť, ale rozhodnú poslanci. 
Ing. Jozef Gonda:  
BSS prevzal záväzky po Technickom múzeu Košice v súvislosti s prevádzkovaním Baníckej 
múzejnej expozície v Multifunkčnom baníckom centre (MBC) v Spišskej Novej Vsi. Je podpísané 
Memorandum medzi KSK, BSS, OÚ SNV, KOCR Ke a mestom SNV o dlhodobej spolupráci pri 
zachovaní banského dedičstva regiónu Spiša. Mesto SNV a BSS sa dohodli na spoločnom užívaní 
priestorov MBC na účely prevádzkovania interiérovej a exteriérpvej banskej expozície. Úhrada 
členského príspevku v požadovanej výške napĺňa záväzky mesta SNV vyplývajúce z Memoranda. 
 
 Finančná komisia odporúča poslancom MsZ: 
 

1. Schváliť Záverečný účet mesta Spišská Nová Ves za rok 2022. 
2. Schváliť Návrh 1. zmeny rozpočtu v roku 2023. 
3. Po doplnení požadovaných údajov zobrať na vedomie Správu o hospodárení 

obchodných spoločností za rok 2022. 
4. Schváliť Dodatok č. 1 k VZN č. 4/2022 o miestnych daniach a miestnom poplatku za 

KO a DSO na území mesta Sp. Nová Ves s navýšením 10 %. 
5. Schváliť návrh na vyradenie neupotrebiteľného majetku ZŠ. 
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6. Schváliť jedno VZN o podmienkach umiestňovania herní na území mesta Sp. Nová 
Ves. 

7.  Prerokovať požiadavku o navýšení členského pre Banícky spolok Spiš 
v poslaneckých kluboch.  

 
 
 
 
 
Zapísala: Ing. Iveta Topoliová, gestor 
   

 

 

 

        Mgr. Rastislav Javorský 
                 predseda finančnej komisie 


